
Sokol: Hrvatska može napraviti ogroman razvojni iskorak, iskoristiti 24 

milijarde eura koje nam je naš premijer uspio izboriti na razini EU

22.05.2021.

HDZ-ov europarlamentarac Tomislav Sokol u subotu je posjetio općinu Vinicu, odnosno 

Arboretum Opeka, kako bi se upoznao s dinamikom realizacije projekta Regionalnog 

centra kompetentnosti u poljoprivredi.

Sokol u Arboretumu nije prvi put, stoga je naglasio kako je vidljivo da se stvari doista 

pokreću u   vrlo dobrom smjeru i kako se iz EU fondova mogu financirati ovakvi projekti 

namijenjeni dobrobiti cijelog društva. 

- Posebno sam povezan s ovim projektom budući da sam bio pomoćnik ministra znanosti i 

obrazovanja kada se pripremao projekt Regionalnog centra kompetentnosti u poljoprivredi 

i ovo je jedan od najboljih primjera u Hrvatskoj kako možemo povezati obrazovni sektor sa 

svime onime što predstavlja korist i za širu zajednicu – rekao je Sokol.

Izrazio je zadovoljstvo što je u Vinicu došao u svojstvu člana Europskog parlamenta, 

odnosno Odbora za regionalni razvoj koji je zadužen za EU fondove.



- Upravo je to područje u kojem Hrvatska može napraviti ogroman razvojni iskorak, 

iskoristiti 24 milijarde eura koje nam je naš premijer uspio izboriti na razini EU, gdje je 

Hrvatska dobila najviše sredstava po glavi stanovnika od svih država članica. Ovo je prilika

da se ta sredstva jako dobro iskoriste, a ono što je jako važno jest da će upravo projekti 

vezani uz zaštitu okoliša i prirode predstavljati glavni prioritet EU fondova u idućem 

razdoblju, da će upravo oni biti projekti za koje će se moći povući najviše sredstava i jako 

je važno da naše nacionalne i lokalne prioritete možemo povezati s onim europskim. 

Upravo je zato ovaj projekt dobra priča o tome kako ono što je za Varaždinsku županiju i 

Općinu Vinica važno možemo podvesti pod europske prioritete i povući što više sredstava 

i to što bolje iskoristiti za Hrvatsku – kazao je Sokol.

U Arboretumu Opeka dočekali su ga HDZ-ov kandidat za župana Varaždinske županije 

Anđelko Stričak i kandidatkinja za njegovu zamjenicu Silvija Zagorec, zamjenica viničkog 

načelnika Mirjana Jambriško te HDZ-ov kandidat za načelnika Miroslav Kelemenić koji je 

zahvaljujući glasovima birača ušao u drugi krug lokalnih izbora.

- Koristim ovu priliku kako bih podržao našeg kandidata Kelemenića koji je, vjerujem, 

nasljednik pokojnog Marijana Kostanjevca, inače mog dragog prijatelja s kojim sam više 

puta razgovarao i koji me više puta i pozvao da dođem u Vinicu, organizirao razne 

događaje ovdje. Vjerujem da će gospodin Kelemenić nastaviti njegovu tradiciju brige za 

svoj kraj i svoje građane te učiniti sve kako bi se što više sredstava iz EU fondova i iz 

ostalih proračunskih izvora mogli iskoristiti za dobrobit građana Vinice – rekao je Sokol 

naglasivši da daje snažnu potporu i HDZ-ovom kandidatu za varaždinskog župana.

- Anđelko Stričak je moj dragi prijatelj još iz Hrvatskog sabora i mislim da predstavlja 

snagu koja može donijeti veliku promjenu Varaždinskoj županiji, da njegova kandidatura 

znači da su zapuhali novi vjetrovi ovdje i da može donijeti promjenu u smislu još boljeg 

rada za sve građane ovog kraja. Poznajem ga vrlo dobro i ne znam nijednog saborskog 

zastupnika koji se toliko lavovski borio za svoj kraj u Zagrebu, koliko se borio moj kolega 

Stričak. Siguran sam da će se i kao župan na svojoj novoj funkciji na koju će, vjerujem, biti

izabran u drugom krugu lokalnih izbora, još bolje i još kvalitetnije boriti za Varaždin, za 

Varaždinsku županiju i Vinicu i za sve ljude koji ovdje žive. Mislim da nema boljeg 

kandidata od njega i ovim putem pozivam sve da mu daju glas – poručio je Sokol.



Anđelko Stričak je, govoreći o Kelemeniću podsjetio da je on dosad bio vijećnik u 

Općinskom vijeću Općine Vinica te naglasio kako smatra da je upoznat sa svim projektima

koji se ovdje provode.

- U općini Vinica je ugovoreno najviše projekata i najviše ih se trenutno provodi, stoga 

smatram da će tim koji je sve to znao osmisliti, pripremiti i izboriti se za sredstva, za 

ugovore te provesti natječaje, sigurno sve to znati i realizirati i dati građanima ne samo 

Vinice, nego i šireg kraja, na korištenje. Ovdje u Arboretumu predviđa se izgraditi 

Regionalni centar kompetentnosti u poljoprivredi, cesta je raskopana jer su u tijeku radovi 

na aglomeraciji, u sklopu škole predviđena je izgradnja sportske dvorane. Mnogo se radi, 

Vinica je danas veliko gradilište i kroz otprilike tri godine dobit će sasvim novo ruho, na 

zadovoljstvo ovdašnjih stanovnika, ali i svih ostalih koji će posjetiti Vinicu – kazao je 

Stričak.

Arboretum Opeka, naš vinički dragulj, preko Centra kompetentnosti zasjat će uistinu 

pravim sjajem, kako dvorac i park, tako i Srednja škola koja ja nositelj tog projekta 

financiranog iz EU fondova i Fonda za regionalni razvoj, rekla je zamjenica načelnika 

Mirjana Jambriško.

- Riječ je o vrlo vrijednom projektu, krenulo se s obnovom dvorca i ponude su već 

otvorene, a drago mi je će Vinica uistinu dobiti svoje mjesto na turističkoj karti Hrvatske. 

Ujedno će se nastaviti i razvoj školstva u smjeru poljoprivrede jer Srednja škola Arboretum 

Opeka ima tradiciju dugu 60 godina i dobro je da se to nastavi te da se preko Centra što 

više mladih uključi u razvoj poljoprivrede – istaknula je Jambriško.

Miroslav Kelemenić podsjetio je da je Arboretum Opeka nekad bio biser hrvatske baštine.

- Nadam se da će kroz sve te projekte ponovo dobiti stari sjaj. Vjerujemo da će kroz 

nekoliko godina ovdje biti obnovljeni dvorac s 40-ak soba za učenike i studente, velika 

baza sjemena bilja za cijelu Hrvatsku, veliki vinski podrum i laboratorij te mnogi drugi 

popratni sadržaji. Nadam se da će sve Viničanke i Viničanci biti ponosni na sve ovo što 

radimo, a što je započeo naš sada pokojni načelnik Marijan Kostanjevac kojemu ćemo 

zauvijek ostati zahvalni za sve što je učinio za ovaj naš kraj – naglasio je Kelemenić te 

pozvao sve u Vinicu, gdje će se sljedećeg tjedna organizirati veliko događanje - Tjedan 

botaničkih vrtova, arboretuma i botaničkih zbirki.












